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Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

15. 5. 2023 11:30–12:45 

 

Přítomní členové výboru: Martin Brabec, Hynek Janoušek, Ondrej Majer, Jan Mervart, 
Vladimír Mikeš, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

Schůzi zahájil Pavel Nývlt představením kompetencí, resp. povinností výboru, a uvedl, jak 
byly tyto povinnosti rozděleny v minulém výboru mezi předsedu a hospodářku. Šlo primárně 
o komunikaci se členy (pomocí e-mailového účtu zoo@flu.cas.cz, webu ZOO a nástěnky), 
s vedením ústavu, s nadřazeným odborovým svazem (OS PVV), s bankou vedoucí účet ZOO 
a s obchodním rejstříkem (to byly povinnosti předsedy) a o přípravu výplat bonusů, 
komunikaci se mzdovou účtárnou, kontrolu odvádění členských příspěvků a komunikaci 
s revizní komisí (to byly povinnosti hospodářky). Upozornil, že nový výbor může tyto 
kompetence rozdělit jiným způsobem. 

Vladimír Mikeš navrhl zvolit dva předsedy se stejnými pravomocemi, protože odborovou 
organizaci čeká obtížné období plné náročných jednání a protože se zvolením dvou předsedů 
sníží nebezpečí, že bude agenda výboru vychýlena jedním směrem. Ondrej Majer a Pavel 
Nývlt vyjádřili přesvědčení, že idea většího rozložení pravomocí a kompetencí je rozumná, 
ale není třeba mít dva předsedy. Pavel Nývlt zdůraznil, že kvůli stykům s bankou a 
obchodním rejstříkem bude vhodné mít jediného předsedu. Jan Mervart a Alena Sarkissian se 
naproti tomu vyslovili pro oficiálně zakotvené tandemové předsednictví. 

Výbor se usnesl, že funkce předsedy ZOO bude reprezentována tandemem dvou osob (7 
hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo) a že jejich volba bude tajná (7 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo). 

Předsedy ZOO byli v tajné volbě zvoleni Jan Mervart a Alena Sarkissian (5 hlasů pro, 0 
proti, 2 se zdrželi). 

Vladimír Mikeš nastolil otázku, jak často se výbor bude scházet. Pavel Nývlt sdělil, že 
minulý výbor se scházel zhruba jednou za měsíc, s přestávkou v letních měsících. Jan Mervart 
se vyslovil pro schůzi jednou za 4-6 týdnů. 

Alena Sarkissian vyzvala k hlasování o tom, kdo bude jednat s bankou a obchodním 
rejstříkem. Výbor tuto agendu svěřil Aleně Sarkissian (6 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel). 

Jan Mervart slíbil, že se noví předsedové sejdou s bývalým předsedou Jurajem Hvoreckým a 
projednají s ním převzetí dokumentů, agendy a trezoru; o výsledcích budou výbor 
informovat na příští schůzi. 

Alena Sarkissian připomněla potřebu pověřit někoho vedením účetnictví ZOO; jelikož ve 
Výboru není nikdo, kdo by k tomu měl kompetence, zkusí předsedové oslovit vhodné členy, 
případně zaměstnance hospodářské správy s nabídkou DPP. Pavel Nývlt upozornil, že 
odměna za vedení účetnictví se nejspíše bude muset zvýšit. 

Na dotaz Vladimíra Mikeše Pavel Nývlt vysvětlil dosavadní fungování maillistu zoo+. 
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Alena Sarkissian nastolila otázku volby místopředsedů. Vladimír Mikeš navrhl zvolit dva 
místopředsedy, aby se s agendou pojila i odpovědnost. Výbor se usnesl, že zvolí dva 
místopředsedy a že volba místopředsedů nebude tajná (6 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel). 
Místopředsedy byli zvoleni Vladimír Mikeš (6 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel) a Pavel Nývlt 
(6 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel). 

Hynek Janoušek souhlasil, že převezme trezor a správu nástěnky. 

Vladimír Mikeš se otázal, co se platí z rozpočtu ZOO. Pavel Nývlt odpověděl, že jde 
především o bonusové šeky pro členy, a dále drobné DPP za správu webu a pomoc s vedením 
účetnictví. 

Pavel Nývlt upozornil na potřebu adresně oslovit nevědecké pracovníky ústavu, aby zvážili 
vstup do ZOO. Ve Výboru nyní nemají zástupce, což limituje schopnost výboru zastupovat 
jejich zájmy. V následné diskusi, do níž se zapojili zvl. Vladimír Mikeš, Jan Mervart a Alena 
Sarkissian, výbor prodiskutoval různé pracovní náplně nevědeckých pracovníků, jejich nízké 
platy a často malou jistotu trvání pracovního poměru na FLÚ. 

Na popud Jana Mervarta výbor krátce prodiskutoval postup při náboru nových členů. 

Alena Sarkissian vyzvala členy výboru, aby si vzájemně ujasnili, co kdo považuje za 
důležité, a hierarchizovali agendu podle toho, zda je urgentní, nebo dlouhodobá. Vladimír 
Mikeš vyslovil názor, že agenda výboru má být rozhodně širší než starost o benefity, ochrana 
pracovních míst a požadování správného poměru platů a odvedené práce; výbor se musí 
zorientovat v různých badatelských strategiích na ústavu. Hynek Janoušek upozornil na 
rozpor mezi prezentací ústavu navenek a reálnou situací zaměstnanců vzhledem poklesu 
reálných mezd, které bez jiných příjmů (z grantů nebo z jiných zaměstnání) nestačí na 
důstojný život; pokud tedy zaměstnanci musí čím dál víc pracovat i někde jinde, je třeba 
snižovat i požadavky na ně kladené; chápe však, že možnosti vedení FLÚ jsou v tomto ohledu 
velmi omezené. Martin Brabec nastolil otázku, jak se zjišťuje představa členské základny. 
Pavel Nývlt připomněl dotazníkové šetření z doby předminulého výboru. Jan Mervart uvedl, 
že podle něj má být role odborů hlavně v poskytování prostoru k debatě a komunikaci, jak 
uvnitř ústavu, tak navenek, s jinými odborovými organizacemi ve třetí vědní oblasti. Ondrej 
Majer také upozornil na rozpor mezi požadovaným výkonem a odměňováním a na malé 
možnosti vedení ústavu v tomto směru; nastolil též problematiku společných prostor v Jilské. 
Alena Sarkissian zdůraznila potřebu diskutování se členy, zaměřit se na atestační činnost, na 
rovnost hodnocení a rovnost příležitostí, na fungování etické komise a komunikaci s ní. Pavel 
Nývlt upozornil, že bude třeba uvést v život novou kolektivní smlouvu a že výbor bude mít 
větší možnost zapojit se do procesu atestací. 

Termín příštího jednání Výboru byl stanoven na pondělí 29. května od 14:00 do 15:30. 


